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Referat fra bestyrelsesmøde, Lystrup-Elsted Dagtilbud  
 

Tid: Torsdag d. 24. november 2022 kl. 
18.45-21.30 
Sted: H1 Lystrup Skole  

Mødeleder: Bente 
Ordstyrer: Camilla  
Referent: Anna 

Forberedelse:  
- I forbindelse med Valg til kost. 

Orientér dig i det vedhæftede brev, 
som også er lagt ud på Aula tidligere 
på ugen, samt i udbudsmaterialet.  

- Drøftelse i forældrerådene: Er der 
behov for arbejdsgrupper – og evt. 
hvilke.  

- Se kalender med datoer for 
fællespasning.  

Mødedeltagere 
Line  forældrerepræsentant BørneUniverset, Sofie  forældrerepræsentant Ørnereden, Helle 
personalerepræsentant Ørnereden, Camilla forældrerepræsentant Elsted Børnehus, Tine (suppleant) 
forældrerepræsentant, Hurlumhejhuset, Gitte personalerepræsentant Dagplejen, Kristoffer 
forældrerepræsentant Børnehuset Godthåb, Pernille forældrerepræsentant Børnehaven Lystruplund, 
Camilla Hasselhaven, Kristina  forældrerepræsentant Blomsterhaven, Camilla Brix  
forældrerepræsentant, Lyset, Pernille  personalerepræsentant Elsted Børnehus. 
 
Afbud: Nanna Brink Jørgensen, forældrerepræsentant dagplejen, Anders forældrerepræsentant 
Hurlumhejhuset. 
 

Dagsorden Metode Formål Afsat tid Ansvarlig 

Spisning  Tapas fra Things Deli 18.45-19.15  

Frokostordning 
Orientering / 
drøftelse 

På baggrund af bilag. Ønsker bestyrelsen at sende noget ud til 
forældrene i dagtilbuddet inden uge 48? Se bilag. 

19.15-20.00 Bestyrelsen 

Det besluttes at skrive et fælles brev fra bestyrelsen til forældrene i dagtilbuddet.  
 
Runde i bestyrelsen om, hvad der er vigtigt at have med i et brev til forældrene i dagtilbuddet:  
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Opsamling:  
Bestyrelsen ønsker at brevet skal indeholde:  

- Det er vigtigt, at alle forældre stemmer, da en blank stemme tæller som et ja 
- Uddybning af, hvad det betyder, når man stemmer nej/ja  
- Maden er minimum 60% økologisk 
- Der vil i kommende periode være en større procentdel bælgfrugter i kosten for at leve op til Aarhus Kommunes klimamål   
- Brevet skal være skrevet så kort og let læseligt som muligt 

 
Anna skriver et udkast til et brev til forældrene og sender til godkendelse hos Camilla fra Elsted Børnehus og Kristoffer fra Godthåb.  
 
Drøftelse i bestyrelsen om fordele og ulemper ved at få leveret mad fra leverandør:  

- En del af bestyrelsen synes ikke at kvaliteten af maden fra ekstern leverandør er god nok ift. prisen. 
- Det opleves, at der er et godt fællesskab under frokosten, når alle børn får det samme at spise. Det betyder for nogle også, at de prøver at 

spise nye madvarer, hvilket også kan mærkes hjemme hos forældrene. 
- Når der er varm mad, kan det blive sværere for dem at turde spise det, fordi der ofte er for mange ingredienser blandet sammen. Dette er 

kommunikeret til leverandøren, men er ikke blevet ændret væsentligt. 
 
Er det muligt for bestyrelsen at have indflydelse på, hvor mange dage, der er pålægsfade og hvor mange dage, der er varm mad?  
 

Arbejdsgrupper? 
Orientering / 
drøftelse  
 

Tilbagemelding fra forældrerådene. Er der behov for at nedsætte 
arbejdsgrupper og hvilke temaer skal i så fald behandles? 

20.00-20.30 Bestyrelsen 

Bestyrelsen har vedtaget at arbejdsgrupper nedsættes ad hoc efter behov.  
 
Der afholdes hvert år byvandringer for børnegrupperne, hvor de går rundt i lokalområdet sammen med en guide. Hvis forældrene i dagtilbuddet 
har lyst, er der mulighed for at arrangere en byvandring for forældre.  
Der er opbakning fra bestyrelsen til at lave et eller flere fællesarrangementer for forældrene i dagtilbuddet.  
 
Der nedsættes en ”arrangements og spas-gruppe”, som er ansvarlig for at planlægge et forældrearrangement:  
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Medlemmer: Sofie Ørnereden, Camilla Hasselhaven, Camilla Elsted Børnehus 
- Forslag om at lave et ”stjerneløb” i lokalområdet. Arrangementsgruppen melder tilbage.  

 
Der er foredrag for forældrene d. 27. marts på Elsted Skole, der omhandler teorien bag uddannelsen: Tilknytning selvregulering og samspil, som 
hele dagtilbuddet er i gang med i 2022-2023.  
 

Godkendelse af 
fællespasning 2023 

Beslutning  Se kalender for 2023 med datoer for fællespasning. 20.30-20.35 Bestyrelsen 

 
Datoer: 

- Påsken 3. april-5. april 
- Dagen efter Kr. himmelfart 19. maj  
- Grundlovsdag 5. juni fra kl. 12.  
- 17. juli – 28. juli sommerferie 
- 27.-29. december ml. jul og nytår 

 
Fællespasningen er godkendt for 2023. 
 
Spørgsmål til fællespasingen:  Hvorfor er der fællespasning i påskedagene? Svar: der er fællespasning i påsken, fordi vi af erfaring ved, at der ikke er 
ret mange børn, der har brug for pasning i påsken. Det samme gør sig gældende i efterårsferien og vinterferien, hvor der ikke er fællespasning, 
men heller ikke ret mange børn, dette skyldes ofte, at der er ældre søskende der har skoleferie 
 
Der er et ønske fra bestyrelsen om, at det bliver kommunikeret tydeligt ud, at fællespasning foregår sammen med børn og pædagoger fra resten af 
dagtilbuddet og i en anden afdeling, da de ikke mener, at alle forældre er klar over det.  
   
Efterspørgsel på om materialet til fællespasning bliver sendt ud på engelsk. 
 

Nyt fra forældrerådene  
Orientering / 
drøftelse  

Medbring 1-2 highlights fra jeres forældrerådsmøde. 20.35-21.00 Forældrerådene 
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Forældrerådet i Ørnereden arrangerer flere forældrearrangementer i løbet af året. Blandt andet pizzaaften, hvor alle medbringer en pizza pr. 
familie. Derudover er der flere forældrekaffe-arrangementer. Forældrerådet har drøftet resultaterne fra forældretilfredshedsundersøgelsen. I 
undersøgelsen scorer Ørnereden lavt på ”informationer om barnets dag”. Dette kan blandt andet hænge sammen med, at undersøgelsen er lavet 
umiddelbart efter corona, hvor kommunikationen med forældre var mindre grundet restriktioner i garderoberne.  
 
Forældrerådet i Elsted børnehus talte blandt andet om frokostordningen og valget hertil. Besluttede at tale om forældretilfredshedsundersøgelsen 
ved næste forældrerådsmøde. Det er længe siden, undersøgelsen er lavet og der er en lav svarprocent, derfor er resultaterne mindre interessante 
nu.  
 
Forældrerådet i Hurlumhejhuset har talt om, at der er en lav bemanding i Hurlumhejhuset, hvilket bekymrer forældrene. Har afholdt 
spaghetti/kødsovsaften, hvor begge dele blev leveret udefra, så der var en minimal arbejdsbyrde. Der var stor tilslutning fra forældrene.   
 
Forældrerådet i Dagplejen har talt om årsregnskabet, som er præget af, at der har manglet børn i dagplejen i foråret. Dette er vendt, så der nu er 
venteliste til dagplejen.  
Dagplejerne er gået i gang med en proces med i højere grad at kommunikere, hvad de kan tilbyde, da der måske er nogle, der ikke ved dette. 
Oplever at forældrene er usikre på, hvad deres børn skal kunne, så det vil de arbejde med at formidle.  
 
Forældrerådet i Godthåb har talt om frokostordningen og valget. De har lavet et årshjul for hele året, så forældrene er orienteret om, hvad der 
ligger af arrangementer i løbet af året. Der er blandt andet arrangeret Disney-aften, arrangement for forældrene uden børn, overnatning for den 
ældste gruppe.  
 
Forældrerådet i Lystruplund har talt om ansættelse af ny leder. Børns seksualitet fylder for flere forældre i afdelingen og hvordan man som 
forældre skal håndtere det på den bedste måde. Der har tidligere været foredrag i dagtilbuddet om dette.  
 
Forældrerådet i Hasselhaven Har evalueret legepladsdag og forældrekaffe. Legepladsdag var en stor succes, men der ikke var meget tilslutning til 
forældrekaffe.  
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Blomsterhaven: Har også talt om kostordningen. Har talt om forældretilfredshedsundersøgelsen, hvor kun 50% af forældrene i afdelingen har 
svaret. Forældrerådet har et ønske om, at der næste gang bliver sat fokus på at undersøgelsen kommer fra Aarhus kommune og handler om 
barnets institution, fordi det ikke fremgik tydeligt nok.  
 
Lyset: Har drøftet, hvordan medhjælpere og vikarer bliver introduceret, så forældrene føler sig trygge i at aflevere og hente. Har snakket om 
hærværk på legepladsen, hvilket der desværre har været en del af på det sidste.  
 

Nyt fra dagtilbuddet  

- Læringssamtalen 
- Ny pædagogisk leder Lystruplund 
- Social kapital måling 
- Økonomi 
- Arbejdstid og årsplanlægning 
- Årstema i MED psykologisk tryghed ifbm. tilsyn 
- Fællessang i kirken  

21.00-21.30 Bente 

Bente orienterer om læringssamtalen, der har været afholdt med Børn og Unge chef Karina Møller, de pædagogiske ledere, 
personalerepræsentanter og to forældrerepræsentanter fra bestyrelsen. Det gjorde en stor forskel, at der var forældreperspektiver med.  
 
Bente orienterer om ansættelsesprocessen i forbindelse med ny pædagogisk leder i Lystruplund, der forløber som planlagt. Der har været afholdt 
1. samtalerunde og efter personlighedstest og caseopgave bliver 2. samtalerunde afholdt.  
 
Der er blevet gennemført social kapital måling i dagtilbuddet, som er en måling af arbejdsmiljøet. Resultatet er ikke kommet ud endnu. Når det 
kommer ud, skal der arbejdes med det i hver afdeling.  
 
Økonomi: Forventer et resultat på -477.000. Vi har herefter et samlet overskud på 566.000. Forventet regnskab afleveres d. 29. november til 
opfølgning til forvaltningen. Det forventede regnskab bliver sendt til bestyrelsen sammen med referatet. 
Det er svært at styre dagplejens økonomi, fordi deres økonomi afhænger så meget af, at der er børn nok. Hvis der mangler bare ét barn, så betyder 
det meget for den samlede økonomi i dagplejen.  
 
Ledelsesgruppen har indgivet høringssvar ifbm. sparekatalog i Børn og Unge, som er en lang række besparelser, der er stillet forslag om.  
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Årsplanlægning: De pædagogiske ledere er i gang med at lave årsplaner for alle medarbejdere. Dette bliver udarbejdet for hver enkelt medarbejder 
med arbejdsplaner og alle arrangementer i 2023.  
 
Digitale mapper: Alle fysiske børnemapper skal digitaliseres i løbet af efteråret og foråret 2023 med henblik på større sikkerhed i håndtering af 
persondata.  
 
Tilsyn: Fra 2023 bliver der ført eksternt tilsyn i Aarhus kommune. Lystrup-Elsted Dagtilbud skal først have tilsyn i januar 2024 som et af de 
allersidste dagtilbud. I den forbindelse arbejder MED-udvalget og abejdsmiljøgrupperne med at sikre psykologisk tryghed blandt medarbejderne.  
 
Fællessang i Lystrup Kirke: Der bliver afholdt 4 fællessange i kirken i 2023. Obs fra bestyrelsen at der er mange der går til svømning om lørdagen i 
det tidsrum.  
 

 
Ønsker til temaer til næste møde:  

- Respekt for grænser. Er et tema til næste forældrerådsmøde.  
- Børns sprog. Evt. med data fra læringssamtalen.  

 


